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مراجع و علمای حــوزه علمیه قم در دیدار با وزیر 
ارتباطات و فناوری اطلاعات نسبت به کاهش هزینه 
ارتباطات فضای مجازی به همراه استفاده حداکثری 
از فرصت های فضای مجازی و کاهش آسیب ها و 
تقویت زیرساخت ها تاکید کردند و از اهمیت این 
فضا در ایجاد بستر مطلوب برای شفافیت و مبارزه 

با فساد سخن گفتند. 
عیسی زارع پور وزیر ارتباطات و فناوری اطلاعات دیدارهای 
خود در سفر روز پنج شنبه به قم را با حضور در جلسه کمیسیون 
سیاسی و اجتماعی دبیرخانه مجلس خبرگان رهبری آغاز کرد 
و بعــد از آن در دیدارهای جداگانه ای با آیات علوی گرگانی، 
نوری همدانی همدانی، مکارم شیرازی از مراجع تقلید، سیدمحمد 
سعیدی تولیت آستان مقدس حضرت معصومه)س( و علی رضا 
اعرافی مدیرحوزه های علمیه کشور دیدار و گفت و گو کرد. دیدار 
وزیر ارتباطات با آیت الله مکارم شیرازی از دیگر مراجع تقلید نیز 

بدون حضور خبرنگاران برگزار شد
زارع پور در این سفر با تاکید بر ضرورت ایجاد قوانین و مقرارات 
مورد نیاز فضای مجازی از اهمیت شــبکه های اجتماعی در 
شفافیت اداری، جلوگیری از فساد و حمایت از تولیدات داخلی 
ســخن گفت و از راه اندازی اینترنت پاک کودک و نوجوان تا 
پایان سالجاری خبر داد و در جمع خبرنگاران قمی تاکید کرد 
که راه اندازی شبکه ملی اطلاعات به معنای قطع دسترسی به 

اینترنت جهانی و یا مسدودسازی آن نیست.
آیت الله ســیدعلی علوی گرگانی از مراجع تقلید در دیدار با 
زارع پور با بیان اینکه باید تلاش کنیم بهترین زیرساخت های 
مجازی را فراهم شود، گفت: وزارت ارتباطات و فناوری اطلاعات 
باید با کاهش هزینه های فضای مجازی امکان دسترسی با 

سهولت تمام مردم از این فضا را فراهم نماید.
این مرجع تقلید اظهار داشــت: امید داریم در دولت سیزدهم 
بتوان وضع بهم ریخته کشور به نظم کامل درآمده و از شرایط 
کنونی خارج شــود و در این مسیر باید مردم با دولت همراهی 
داشــته باشــند.این مرجع تقلید گفت: اصلاح کشور و حل 
مشکلات کشور حتما دارای راه هایی است و باید به دنبال پیدا 
کردن راهکارهای برطرف شدن مشکلات باشیم.آیت الله علوی 
گرگانی مشکلات اخیر سیستم سوخت را مورد توجه قرار داد و 
یادآور شد: هدف دشمن از این قبیل اقدامات این است که مردم 
را ناراضی کند تا آنها را به خیابان بکشاند.وی اضافه کرد: در این 
بین مسوولان باید تلاش کنند با اقدامات موثر و اثبات کارآیی 

نظام نقشه های دشمنان را خنثی کنند.
وزیر ارتباطات و فناوری اطلاعات نیز در دیدار این مرجع تقلید 
گفت: تمام ابعاد روزانه مردم با فضای مجازی گره خورده است 
و مشکلات اخیر جایگاه سوخت نشان از درهم تنیدگی زندگی 
مردم با فضای مجازی است.وی بیان کرد: به دلیل وجود برخی 

مشکلات جو ناامیدی بر کشور حاکم است و ما در دولت تلاش 
می کنیم با اقدامات لازم ضمن اثبات کارآیی حاکمیت، امید را 

به مردم بازگردانیم.
وزیر ارتباطات و فناوری اطلاعات گفت:بخشی از مشکلات 
امروز کشــور به دلیل تحریم های خارجی و بخش دیگر نیز 
بخاطر کم کاری های داخلی ایجاد شده است.وی خاطرنشان 
کرد: فضای مجازی فرصت بی نظیری برای ایجاد شفافیت، 
صدور فرهنگ غنی ایرانی-اســلامی، جلوگیری از فســاد و 
غیره اســت.زارع پور گفت: تلاش ما این است تا با راه اندازی 
طرح بزرگ شــبکه ملی اطلاعات، فضای مجــازی در تراز 
انقلاب اسلامی را عملیاتی کنیم.وی خاطرنشان کرد: باید از 
فرصت های شــبکه های مجازی بیشترین استفاده را داشته 

باشیم و تهدیدات آن را در حد ممکن از بین ببریم.
آیت الله نوری همدانی از مراجع تقلید نیز در دیدار وزیر ارتباطات 
و فناوری اطلاعات با بیان اینکه برای معرفی اسلام باید از وسیله 
و ابرازهای موجود استفاده شود، گفت: فضای مجازی باید باشد 
چرا که بسیاری از مطالب و معارف از این طریق منتقل می شود.
وی اظهار کرد: در کنار استفاده از فرصت ها و ظرفیت های 
فضای مجازی باید در برابر آسیب های این فضا حساسیت به 
خرج دهیم و مانع از انتشار برخی مسائل بشویم.وی بیان داشت: 
کارهای آسان را همه می توانند انجام بدهند و ما باید بتوانیم 
کارهای دشــوار را در شرایط سخت انجام بدهیم که یکی از 
نمونه های بارز در این زمینه ایجاد انقلاب اسلامی توسط امام 

راحل بود.
وزیــر ارتباطات و فناوری اطلاعات نیز در این دیدار گفت: از 
نظر ما فضای مجازی یک فرصت بی نظیر است که می تواند 
در کاهش فســاد، افزایش شفافیت، حذف امضاهای طلایی 
وغیره بیشترین اثر را داشته باشد.وی افزود:  برای حل مشکلات 
اقتصادی و سایر چالش های موجود در کشور همدلی در بین 

تمام نهادهای حاکمیتی ایجاد شده است.
وزیر ارتباطات و فناوری اطلاعات ابراز داشت: مردم شریف و 
نجیب ایران به واسطه این مشکلات با گرفتاری هایی رو به رو 

هستند و باید کاری کنیم که امید به مردم بازگردد.
زارع پور خاطرنشــان کرد: به واسطه سفرها و سال هایی که 
در خارج از کشــور زندگی کــرده ام می گویم، هر کدام از این 
مشــکلاتی که برای مردم ما ایجاد شده برای سایر ملت ها 
حادث می شد، آن کشــورها دچار چالش اساسی می شدند.
وی خاطرنشــان کرد: ۱۴ میلیون دانش آموز در کنار هزاران 
دانشجویان به همراه بسیاری از مشاغل و حوزه های اقتصادی 
امروزه از فناوری و و فضای مجازی برای پیشبرد کارهای خود 

استفاده می کنند.
وزیــر ارتباطات و فناوری اطلاعــات گفت: به عقیده ما این 
وزارتخانه جزء ســه وزارتخانه مهم دولت اســت و امروز ابعاد 

مختلف زندگی مردم با این مساله گره خورده است.
وزیــر ارتباطات و فنــاوری اطلاعات همچنیــن در دیدار 
مدیرحوزه های علمیه گفت: از زمانی که وزیر ارتباطات و فناوری 
اطلاعات شدم از گوشی ایرانی استفاده می کنم این در حالی 
است که شرکت بومی« جی ال ایکس« هم اکنون در آستانه 

ورشکستگی قرار گرفته است.
عیسی زارع پور ، افزود: روزگاری در شرکت ایرانی« جی ال 
ایکس« حدود ۲ هزار نفر مشغول کار بودند که هم اکنون بدلیل 
عدم حمایت های لازم از تولید داخل کارکنان این شرکت به 
۲۰۰ نفر رســیده است.وی در ادامه بیان کرد: حساسیت های 
اجتماعی نســبت به کارهای سلبی و ایجابی در حوزه فضای 
مجازی بسیار بالا رفته و تمام زندگی روزمره مردم را تحت تاثیر 

قرار می دهد.
زارع پور گفت: تغییر برخی ریل گذاری ها، دائقه های فرهنگی 
ایجاد شده و مباحث فنی عملیاتی شده در ایران طی سالهای 

گذشته بسیار دشوار است.
وزیــر ارتباطات و فناوری اطلاعات تا زمانی که مســوولان 
و نخبگان از پلتفرم های بومی اســتفاده نمی کنند نمی توان 
انتظاری از مردم داشت، یادآور شد: تغییر ذائقه های فرهنگی 
موجود در ایــران بصورت دفعی وجود ندارد و نیازمند کارهای 
بلندمدت است.زارع پور خاطرنشان کرد: اگر مسوولان و مردم 
همراه و همدل شــوند می توانیم در تمام پلتفرم های مطرح 
خارجی، نسخه های بومی راه اندازی کنیم بدون اینکه کمترین 

اختلالی در روند خدمات ایجاد شود.
وزیر ارتباطات و فناوری اطلاعات ادامه داد: مونتاژ یک مساله 
مورد قبول در صنعت جهانی اســت و هم اکنون بســیاری از 
برندهای مطرح تلفن همراه در کشورهای دیگر مونتاژ می شود و 
شرکت پردازنده و فقط نسخه اصلی را در اختیار این شرکت های 
فراملیتی قرار می دهد. وزیر ارتباطات و فناوری اطلاعات نیز 
در این دیدار با تاکید بر راه اندازی اینترنت کودک و نوجوان تا 
پایان سال، گفت: در اینترنت کودک و نوجوان آسیب های موجود 
در فضای مجازی وجود نخواهد داشت و زیرساخت لازم برای 
اســتفاده پاک از اینترنت ایجاد می شود اما استفاده از آن برای 

خانواده ها اختیاری است.
وی افزود: هدف غایی وزارتخانه در دوره جدید این است که 
بتواند فضای مجازی در تراز انقلاب اسلامی را راه اندازی کند، 
همچنین تحقق شبکه ملی اطلاعات بعنوان زیرساخت فضای 
مجازی برای رفع نیازهای مردم با اســتفاده از سرویس های 
داخلی با ســرعت و کیفیت مناسب نیز بصورت جدی دنبال 
می شــود.زارع پور اظهار داشــت: فناروی اطلاعات و فضای 
مجازی فرصتی برای حل مشکلات کشور و ارتقای کارآمدی 
است و در این راستا دولت الکترونیک برای افزایش کارآیی و 
کاستن از فساد و افزایش شفافیت صرفا با ایجاد این زیرساخت ها 

محقق می شود.وی فرصت های فضای مجازی را مورد توجه 
قرار داد و یادآور شــد: اگر زیرساخت های فناوری اطلاعات در 
کشور تکمیل شود می توان شاهد ایجاد مشاغل زیادی در این 

حوزه باشیم.
وزیر ارتباطات و فناوری اطلاعات تصریح کرد: ذات فضای 
مجازی یک پدیده اجتماعی است که به دلیل ویژگی های چنین 
پدیده ای همراه با برخی تبعات و آسیب ها است اما نگاه ما بر 
این فضا نگاه فرصت آفرینی و استفاده حداکثری از قابلیت های 
آن و تلطیف چالش ها و پیشگیری از آسیب هاست چرا که نگاه 

صفر و صدی و برخورد سلبی  در این عرصه راهگشا نیست.
وی با بیان اینکه فضای مجازی یک فضای سیال و در حال 
تغییر است، گفت: ســطح دانش و مهارت مردم در استفاده از 
فضای مجازی باید به حدی برسد که مردم خودشان بدانند که 

نباید هر محتوا و مطلبی را مشاهده کنند.
وزیر ارتباطات و فناوری اطلاعات همچنین در دیدار اعضای 
کمیسیون سیاسی و جتماعی دبیرخانه مجلس خبرگان رهبری 
نیز گفت: فضای مجازی باید دارای قوانین و مقررات خاص خود 
باشد. هم اکنون گمنامی کاربران چالش جدی است؛ مسائل 
فضای مجازی در ایران هنوز حل نشده است.وی با بیان اینکه 
فضای مجازی مانند یک شمشیر دولبه است، افزود: در حوزه 
فرهنگ سازی آسیب ها، چالش ها و فرصت های موجود در 

این فضاها جدی گرفته نشده است.
وزیر ارتباطات و فناوری اطلاعات گفت: در هیج کجای دنیا 
فضای مجازی را به حال خود رها نمی کنند و حتی آنهایی که 
این فضاها را بوجود آورده  درصدد فرهنگ سازی و جلوگیری از 
آسیب های آن برآمده اند.زارع پور اظهار داشت: طراحان گوگل 
امروزه با توجه به آسیب های موجود در این فضا اجازه هر گونه 
اســتفاده ای به نوجوانان خود نمی دهند و سازوکارهایی برای 

جستجوی ایمن و اخلاق مدار در آن پی ریزی کرده اند.
وی خاطرنشــان کرد: از نظر ما فضــای مجازی یک حوزه 
فرصت ساز است و مزیت های آن بیشتر از آسیب ها است و این 
فضا امروزه با تمام ابعاد زندگی مردم گره  خورده و به ویژه بعد 
از شیوع کرونا حضور این فضا در زندگی مردم بیشتر شده است.
وزیر ارتباطات و فناوری اطلاعات ابراز داشت: در دوره جدید 
پلتفرم ها زندگی بشر را مدیریت می کنند و حکمرانی به دست 

آنها افتاده است و امروز مرز کشورها جایی است که این پلتفرم ها 
وجود داشته و کاربر می گیرند.

وزیر ارتباطات و فناوری اطلاعات همچنین در جمع خبرنگان 
قم، با بیان اینکه در شبکه ملی اطلاعات سرویس های پرسرعت 
و مطمئن داخلی به مردم ارائه خدمت خواهند کرد، گفت: شبکه 
ملی اطلاعات به هیچ وجه به معنای قطع دسترسی به شبکه 

جهانی و مسدودسازی نیست.
وی خاطرنشان کرد: شبکه ملی اطلاعات تا افق زمانی ۱۴۰۴ 
راه اندازی خواهد شد و آرایش تمام وزارت ارتباطات و فناوری 
اطاعات بر تحقق سریع این شبکه معطوف و برای این منظور 

شورای راهبری شبکه ملی اطلاعات تشکیل شده است.
وی همچنین با اشــاره به مشکلات ایجاد شده برای شبکه 
سوخت رسانی کشور، گفت: این مشکل در کمترین زمان ممکن 
حل شد و شرایط به وضعیت عادی بازگشت؛ اگر شبکه ملی 
پرسرعت با مدیریت داخلی ایجاد شود زیرساخت های کشور در 

برابر حملات بیرونی بهتر مراقبت و پشتیبانی می شود.
وی خاطرنشان کرد: اپراتور کودک و نوجوان با دسترسی های 
خاص در دست اقدام است و در چند ماه آینده یک فضای سالم 
و ایمن برای کودکان طراحی خواهد شد تا خانواده ها بتوانند از 

این ظرفیت ها استفاده کنند.
زارع پور گفت: هم اکنون محتوا و ســایت های مفید، سالم 
و ایمن جهت کودکان و نوجوانان ایجاد شــده و خانواده ها در 
صورت تمایل می توانند کــودکان را از این طریق به فضای 
مجازی متصل کنند.وی ابراز داشت: همچنین نرم افزارهای 
کنترل نیز مانند سایر کشورهای دنیا برای محافظت کودکان 
در برابر آسیب های اجتماعی در قالب این طرح در اختیار پدر و 
مادرها قرار خواهد گرفت تا این افراد کمترین ضربه را از این فضا 
ببینند.وزیر ارتباطات و فناوری اطلاعات گفت: ما فضای مجازی 
را فرصت می بینیم که باید در کنار استفاده از ظرفیت های آن، 

آسیب های موجود را هم تدبیر کنیم.
وی بیان کرد: در قالب این سفر و دیدار با علمای حوزه های 
علمیه و مراجع تقلید برنامه های وزارتخانه در حوزه ارتباطات 
و فناوری اطلاعات تبیین شــد و نقطه نظــرات، دغدغه و و 
نگرانی های بزرگان حوزه در این مسائل مورد بحث قرار گرفت 

و برنامه های دولت جهت رفع این نگرانی ها بیان شد.

 وزیر ارتباطات و فناوری اطلاعات کشور 
با مراجع عظام تقلید دیدار کرد

 سرمایه گذاری مایکروسافت 
برای تربیت ۲۵۰ هزار نیروی امنیت سایبری

 مایکروسافت یک برنامه ملی را با همکاری کالج ها برای کمک به پر کردن 
۲۵۰ هزار شغل امنیت سایبری تا سال ۲۰۲۵ را آغاز می کند. 

مایکروسافت در یک وبلاگ اعلام کرد این غول نرم افزاری ده ها میلیون دلار در این ابتکار به 
مدت چند سال آینده سرمایه گذاری می کند. بعضی از افراد آموزش دیده در مایکروسافت کار 
خواهند کرد اما اکثر آنها می توانند نزد ده ها هزار کارفرمای دیگر در سراسر آمریکا کار پیدا کنند.
برد اسمیت، رییس مایکروسافت در معرفی این برنامه به مطبوعات گفت: ما نمی توانیم از 
کشور حفاظت کنیم مگر این که مشاغل امنیت سایبری خالی را پر کنیم. از نظر وی، ۱۰۴۴ کالج 

محلی آمریکا راه حلی برای این موضوع هستند.
مایکروسافت با کمبود نیروی کار در عرصه امنیت سایبری روبرو شده است. هکرهای روسی 
سال گذشته آپدیت نرم افزار شرکت سولار ویندز را آلوده کردند. مایکروسافت که مشتری سولار 
ویندز بود، موارد معدودی از بدافزار را در رایانه های خود شناسایی کرد و همچنان که تلاش کرد 
به مشتریانش برای حفاظت از خودشان کمک کند، متوجه شد کمبود کارکنان امنیت سایبری 

تعلیم دیده واکنش مشتریان این شرکت به وضعیت مذکور را آهسته کرده است.
در حال حاضر از هر سه شغل امنیت سایبری در آمریکا، یک پست خالی مانده است و از هر 
۲۰ شغل موجود در این کشور، بیش از یک شغل مستلزم مهارت های امنیت سایبری است که 

به حدود ۴۶۰ هزار شغل با میانگین حقوق ۱۰۵ هزار و ۸۰۰ دلار بالغ می شود.
بسیاری از این مشاغل به مدرک کالج چهار ساله نیاز ندارند. به همین دلیل مایکروسافت یک 
برنامه آموزشــی امنیت سایبری رایگان برای موسسات آموزش عالی تر فراهم خواهد کرد و 
مستقیما با ۱۵۰ کالج محلی در سراسر آمریکا همکاری می کند و یک برنامه بورس تحصیلی 
برای ۲۵ هزار دانشجو فراهم خواهد کرد. اسمیت گفت: کالج های محلی یک دارایی فوق العاده 

هستند و در حال حاضر ۱۱.۸ میلیون دانشجو را در سراسر این کشور ثبت نام کرده اند.
بر اساس گزارش بلومبرگ، رییس مایکروسافت گفت: سرمایه گذاری در کالج های محلی به 
تنوع کارکنان امنیت سایبر ی کمک خواهد کرد. در حال حاضر این صنعت ۸۰ درصد از مردان و 
۸۵ درصد از سفید پوستان تشکیل شده است. دانشجویان کالج ۴۰ درصد سیاه پوست، آمریکایی 

آفریقایی تبار یا اسپانیولی و ۵۷ درصد دانشجویان زن هستند.

قابلیت ایمنی جدید گوگل برای کاربران خردسال 
گوگل نوعی قابلیت ایمنی را فعال کرده که به کاربران زیر ۱۸ سال امکان 
می دهد برای حذف تصاویرشان از نتایج جست و جو درخواست کنند. اولین 
بار این گزینه را در ماه اوت و در راستای تدابیر ایمنی جدید برای کودکان 
معرفی کرد اما اکنون آن را به طور گسترده برای کاربران عرضه کرده است.

این غول اینترنتی اعلام کرد هر گونه تصاویر خردسالان به استثنای موارد منافع عمومی یا 
دارای ارزش خبری را حذف خواهد کرد. این درخواستها می توانند از سوی خردسالان، والدین، 

قیم یا نمایندگان قانونی دیگر آنها مطرح شوند.
برای این منظور کاربران باید آدرس URL که می خواهند حذف شــود، نام و ســن فرد 
خردسال و نام فردی که به نمایندگی از طرف وی درخواست می کند را ارائه کنند. گوگل اعلام 
کرد تحت این سیاست امکان حذف URL های وب )صفحات دارای متن و عکس( تحت 
این سیاست وجود ندارد. همچنین گوگل نمی تواند تصاویر را از وب سایتهای میزبانی کننده آنها 
حذف کند و در این مورد، کاربران باید با وب مستر تماس گرفته و حذف محتوا را درخواست 
کنند. گوگل برای کمک بیشتر لینک دستورالعمل نحوه تماس با وب مستر سایت را گذاشته 
اســت.تا زمانی که گوگل به شکل فعال به حذف تصاویر نپردازد، معیارهایی که برای منافع 
عمومی یا ارزش خبری مصداق پیدا می کنند را مشاهده نخواهیم کرد. با این حال در مجموع 
به نظر می رسد اکثر تصاویری که یک خردسال یا قیم وی درخواست کند، حذف خواهند شد.

  فضاپیمای روسی حامل محموله
 برای فضانوردان به فضا پرتاب شد

فضاپیمای پروگــرس. ام. اس-۱۸ حامــل ۲.۵ تن محموله برای خدمه 
ایستگاه فضایی بین المللی از پایگاه فضایی بایکانور روسیه در قزاقستان 

به فضا پرتاب شد. 
۹ دقیقه پس از پرتاب، فضاپیمای باری از موشــک جدا شــد و به سوی ایستگاه فضایی 
بین المللی در حرکت است و قرار می باشد ساعت ۴ و ۳۴ دقیقه بامداد فردا جمعه به این مرکز 
فضایی ملحق شود.بر روی بدنه فضاپیمای باری، نماد هشتصدمین سالگرد تاسیس شهر نیژنی 
نووگراد روسیه و نمادی از هنر خوخلوما که خاستگاه آن از این شهر است و نیز نماد یکصد و 

هشتادمین سال تاسیس اسبربانک )بزرگترین بانک روسیه( نقش بسته است.  
فضاپیما حامل ۲.۵ تن بار از جمله ۴۷۰ کیلوگرم سوخت، ۴۳۰ کیلوگرم )لیتر( آب آشامیدنی و 

یکهزار و ۵۰۹ کیلوگرم تجهیزات و دستگاهها است.  
خوخلوما نام روستایی در نزدیکی شهر نیژنی نووگورود است که ظروف غذاخوری پرطرفدار 
روسی را تولید می کند و هنرمندان روسیه ورژن های مدرن از این ظروف را خلق کرده و عرضه 
می کنند. این ظروف هنرمندانه با نقوش گل دار ظریف و با رنگ های شاد رنگ آمیزی شده اند و 
از سوغاتی ها معروف روسیه محسوب می شوند.  ایستگاه فضایی بین المللی، یک آزمایشگاه 
فضایی به ارزش حدود یکصد میلیارد دلار اســت که در آن انواع آزمایش ها در شرایط فضا و 
بی وزنی توسط چند کشور از جمله روسیه، آمریکا و ژاپن و آژانس فضایی اروپا انجام می گیرد.

جدید ترین ساعت هوشمند شیائومی رونمایی شد 
شــیائومی در رویداد جدید خود محصولاتی کــه در آینده نزدیک به بازار 
می فرســتد را رونمایی کرد.  گوشی های جدید سری نوت ۱۱ را به همراه 
 ۳ Redmi Buds سال گذشته و همچنین نسخه جدید Redmi Watch

معرفی شد.
چیزی که از رونمایی Redmi Watch ۲ به دست می آید این است که شیائومی توانسته 
اســت حاشیه های ســاعت را باریک کند و صفحه نمایش بزرگ تری را در خود جای دهد. 
Redmi Watch ۲ دارای صفحه نمایش ۱.۶ اینچی اســت. ارتقای دیگری که در این 
محصول دیده شــد سوئیچ شدن آن به AMOLED است این در حالی است که نسخه 
قدیمی آن با IPS LCD در دسترس کاربران بود. صفحه نمایش این ساعت بلندتر شده و 
وضوح آن اکنون x ۳۲۰ ۳۶۰ پیکسل است. کارایی ساعت هوشمند جدید شیائومی نیز بهبود 
یافته است، بنابراین اکنون ساعت می تواند ۱۲ روز با یک بار شارژ دوام بیاورد. این در حالی است 
که مدل اصلی باید در حالت صرفه جویی در مصرف انرژی قرار می گرفت تا این مدت بتواند 
باتری را نگه دارد. همچون مدل های گذشته، شارژ این محصول با کانکتور مغناطیسی انجام 
می شــود. این ساعت دارای چیپست آپولو ۳.۵ است و از ۱۱۷ حالت مختلف ورزشی از جمله 
ردیابی شنا پشتیبانی می کند. بدنه ساعت برای مقاومت ۵۰ متری در برابر آب پیش بینی شده 
است. علاوه بر این، ساعت هوشمند شیائومی با ردیابی خواب معمولی و پایش ضربان قلب 

همراه است که اکنون یک سنسور اکسیژن خون )SpO۲( است.
برای فعالیت در فضای باز، Redmi Watch ۲ از چهار سیســتم موقعیت یابی جهانی 
- GPS، GLONASS، Galileo و BeiDou پشــتیبانی می کند و یکی دیگر از 
ویژگی های آن هم اتصال NFC است. با وجود صفحه نمایش بزرگتر و باتری بهبود یافته، 
وزن ساعت سبک تر است، در واقع چهار گرم کاهش یافته و به ۳۱ گرم رسیده است. خریداران 
می توانند بین ۳ رنگ برای بدنه ســاعت و ۶ رنگ برای بند TPU انتخاب های مختلف 

داشته باشند. 

اخبار کوتاه 

شرکت کوالکام به تازگی از چهار چیپست جدید 
اسنپدراگون رونمایی کرده که در سری های میان 
رده یــا مقرون به صرفه آن جا می گیرند و در ادامه 

نگاهی به مشخصات آنها می اندازیم.
شرکت کوالکام به تازگی از چهار چیپست در سری اسنپدراگون 
رونمایی کرد که شامل دو چیپست کاملا جدید و دو چیپست از 
سری پلاس می شوند. تمرکز اصلی در این محصولات، بیشتر 
روی اتصال به نســل پنجم اینترنت همراه یا همان ۵G بوده 
است؛ اما یکی از آنها نیز تنها از اتصال به ۴G پشتیبانی می کند. 

بیشتر این چیپست ها با لیتوگرافی ۶ نانومتری ساخته شده اند.
+77۸G اسنپدراگون

نسخه اصلی پردازنده اسنپدراگون ۷۷۸G، در بین گوشی های 
میان رده پریمیوم گزینه بسیار محبوبی بود و احتمالا این چیپست 
جدید یا همان اســنپدراگون ۷۷۸G+ نیز همان محبوبیت را 
کسب خواهد کرد. همانند گذشته، این چیپست نیز با لیتوگرافی 

۶ نانوتری ساخته شده ولی بهبود های صورت گرفته در آن، اجازه 
استفاده از کلاک اسپید بالاتری برای هسته ها را می دهند.هسته 
اصلی کرایو ۶۷۰ این پردازنده، حالا سرعت ۲.۵ گیگاهرتز را دارد 
که ۰.۱ گیگاهرتز از نسل گذشته سریع تر شده است. پردازنده 
 گرافیکی ادرنــو ۶۴۲L نیز بهبود یافته و حالا عملکرد حدودا 
۲۰ درصد قوی تری نسبت به نسل پیشین دارد. بقیه موارد اما 
تغییر خاصی نکرده اند؛ مودم ۵G استفاده شده در این چیپست 
هنوز از نوع X۵۳ بوده که حداکثر سرعت دانلود ۳.۷ گیگابایت 
بر ثانیه و آپلود ۱.۶ گیگابایت بر ثانیه را فراهم می کند. پردازنده 

عکس ۵۷۰L Specta نیز در این چیپست حضور دارد.
اسنپدراگون 69۵

چیپست  کوالکام اسنپدراگون ۶۹۵، قرار است جانشین پردازنده 
 ۵G mmWave اسنپدراگون ۶۹۰ باشد و این بار پشتیبانی از
که نسل جدیدتر و سریع تری از ۵G است را به همراه دارد. این 
امر احتمالا موجب آن شده که استقبال از این چیپست، توسط 

اپراتور هایی که دارای شبکه mmWave هستند، افزایش یابد؛ 
البته این تنها تغییر صورت گرفته در این پردازنده نبوده و عملکرد 
 آن نیز بهبود یافته است.در اســنپدراگون ۶۹۵، شاهد افزایش
 ۱۵ درصدی قدرت پردازنده هستیم و عملکرد پردازنده گرافیکی 
نیز حدود ۳۰ درصد افزایش یافته است. دلیل این بهبود عملکرد، 
استفاده از هسته های جدیدتر کرایو ۶۶۰ در این پردازنده نسبت به 
هسته های کرایو ۵۶۰ نسل گذشته است. پردازنده گرافیکی نیز 
بهبود یافته و از مدل ادرنو ۶۱۹، به مدل ۶۱۹L ارتقا یافته است. 
این چیپست همچنین با لیتوگرافی ۶ نانومتری ساخته شده که 
پیشرفته تر از معماری ۸ نانومتری نسل گذشته بوده و مصرف 

انرژی کمتری نیز دارد.
اسنپدراگون 6۸۰

اینجاســت که کار کمی پیچیده می شــود! پردازنده کوالکام 
اسپدراگون ۶۸۰ از مودم ۴G استفاده کرده و خبری از پشتیبانی 
از نسل پنجم اینترنت همراه یا ۵G در آن نیست؛ بنابراین احتمالا 

بیشتر در گوشی های میان رده اقتصادی یا گوشی های مقرون به 
صرفه از آن استفاده می شود.این پردازنده بر خلاف مودم قدیمی 
خود، با لیتوگرافی ۶ نانومتری ساخته شده است و از هسته های 
کرایو ۲۶۵ بهره می برد که در واقع نسخه بهبود  یافته هسته های 
کرایو ۲۶۰ اســتفاده شده در پردازنده ۱۱ نانومتری اسنپدراگون 
۶۶۲ هستند. پردازنده گرافیکی به کار رفته در این چیپست نیز 
از نوع ادرنو ۶۱۰ است.در بخش پردازنده عکس، این چیپست 
سنگ تمام گذاشته و دوربین ها را با یک پردازنده عکس سه گانه 
از مدل Spectra ۳۴۶ همراهی می کند. پردازنده های عکس 
سه گانه معمولا در چیپست های میان رده یا پایین رده حضور 
ندارند و تکنولوژی به کار رفته در آنها، به این پردازنده ها اجازه داده 

تا اطلاعات ثبت شده از سه دوربین را پردازش کنند.
اسنپدراگون 4۸۰+

پردازنده کوالکام اســنپدراگون ۴۸۰، نخســتین چیپست در 
سری ۴۰۰ اسنپدراگون بود که از نسل پنجم اینترنت همراه یا 

۵G پشتیبانی می کرد و باعث شــد تا این فناوری راه خود را 
به گوشی های اقتصادی نیز پیدا کند. این پردازنده جدید یعنی 
اسنپدراگون ۴۸۰+ نیز از این لحاظ مشابه نسل پیشین است ولی 
بهبود هایی را در زمینه عملکرد به همراه دارد.اسنپدراگون ۴۸۰+ 
همچنان با لیتوگرافی ۸ نانومتری ساخته شد و از هسته های نسبتا 
قدیمی کرایو ۴۶۰ و پردازنده گرافیکی ادرنو ۶۱۹ استفاده می کند. 
در این نسخه جدید، کلاک اسپید هسته اصلی افزایش یافته 
و از ۲.۰ گیگاهرتز نسل پیشین به ۲.۲ گیگاهرتز رسیده است. 
عملکرد پردازنده گرافیکی نیز بهبود یافته اســت.این چیپست 
می تواند از نمایشگر های با رزولوشن فول اچ دی پلاس و نرخ 
نوسازی ۱۲۰ هرتز پشتیبانی کند که در مقایسه با پردازنده ای 
چون اسنپدراگون ۶۸۰ که تنها امکان پشتیبانی از نرخ نوسازی 
۹۰ هرتز را دارد، تحسین برانگیز به نظر می رسد. مودم ۵G قرار 
 mmWave است و از X۵۱ گرفته در این چیپست نیز از نوع

نیز پشتیبانی می کند.

کوالکام از چهار چیپست جدید اسنپدراگون رونمایی کرد

 Connect مارک زاکربــرگ در رویداد
نام جدید شــرکت فیسبوک را اعلام 

کرد و این شرکت را متا نامید. 
شبکه اجتماعی فیســبوک، دیگر با این نام 
تعریف نخواهد شد و اکنون این شرکت با نام متا 
)Meta( شناخته می شود. چون نام فیسبوک 
همه فعالیت های این شرکت را پوشش نمی دهد 
و فقط به یک محصول اشــاره دارد، زاکربرگ 

تصمیم به تغییر نام شرکتش گرفت.
مارک زاکربرگ گفت: »نام فیســبوک همه 

محصولات ما را تعریف نمی کند و ما از اکنون به بعد با نام متا شناخته خواهیم 
شــد.« زاکربرگ نام جدید این شــرکت را در جریان یک سخنرانی مجازی 
برای رویداد Connect این شــرکت اعلام کرد. بنابراین فیسبوک و خانواده 
برنامه های آن بخشی از شرکت بزرگتر متا خواهند بود و زاکربرگ رهبری آن را 

برعهده خواهد داشت.
این تغییر نام شباهت هایی به زمانی دارد که گوگل نام خود را به آلفابت تغییر داد، 
شرکت هلدینگی که اکنون گوگل را اداره می کند. فیسبوک هم با ایجاد برند بتا 
قصد دارد چنین کاری را انجام بدهد و پلتفرم فیسبوک در کنار اینستاگرام، واتساپ 

و هدست های واقعیت مجازی Oculus زیرمجموعه متا قرار خواهند گرفت.
فیسبوک این نام را بیشتر منعکس کننده جاه طلبی های آینده خود برای تبدیل 
از شبکه اجتماعی به شرکت متاورس می داند. زاکربرگ باید دقیقاً مشخص کند 

که »شــرکت متاورس« برای پلتفرم اصلی و 
کاربرانش چه معنایی دارد، اما واقعیت افزوده و 
مجازی در چشم انداز اصلی این شرکت هستند. 
این شرکت قبلًا نسخه اولیه یک پروژه به نام 
Horizon Workrooms را به نمایش 
گذاشت که به افراد امکان می دهد جلسات را به 
صورت VR برگزار کنند. این شرکت همچنین 
تجربه های جدید »Horizon Home« و 
»Horizon Venues« را پیش نمایش کرد. 
در اوایل این ماه، این شرکت اعلام کرد که قصد 

دارد ۱۰ هزار کارگر جدید را در اروپا به منظور ایجاد متاورس خود استخدام کند.
درباره متاورس معانی مختلفی وجود دارد اما مدیران فیســبوک اعلام کردند 
که متاورس مجموعه ای از فضاهای مجازی است که کاربران می توانند با سایر 
افــرادی که در یک فضای فیزیکی در کنار آنها حضور ندارند به خلق محتوا و 
گشت و گذار بپردازند. این تغییر نام در یکی از مخاطره آمیزترین لحظات تاریخ 
این شرکت رخ می دهد. این شبکه اجتماعی از پیامدهای »مقالات فیسبوک«، 
مجموعه ای از اسناد داخلی جمع آوری  شده توسط یک کارمند سابق که اکنون به 
افشاگر تبدیل شده، رنج می برد. این اسناد مبنای یک سری شکایات به کمیسیون 
بورس و اوراق بهادار و همچنین منبع بیش از دوازده گزارش در مورد عدم موفقیت 
این شرکت در جلوگیری از موج اطلاعات نادرست، سخنان نفرت انگیز و سایر 

آسیب های ناشی از این پلتفرم است.

تحقیقات  و  آموزش  کمیسیون  عضو 
مجلس با اشاره به طرح جهش تولید 
دانش بنیان گفت: در این طرح شورای 
راهبری تولیــدات دانش بنیان ایجاد 
می شود و امور اجرایی شورای »عتف« 

به آن واگذار خواهد شد.
دکتر محمد مهدی زاهدی با بیان اینکه طرح 
جهش تولید دانش بنیان در کمیسیون آموزش 
و تحقیقات مجلس شورای اسلامی به تصویب 
رسیده و برای ورود به صحن آماده است، گفت: 

این طرح ۲۰ ماده دارد که هر کدام به صورتی حمایت از شرکت های دانش بنیان 
و جریان تولید بر اساس دانش را ارتقا می دهد. نماینده مردم کرمان در مجلس 
شورای اسلامی با بیان اینکه هدف اصلی طرح جهش تولید دانش بنیان این است 
که از جریان دانش بنیان در حوزه اقتصادی و تولید در کشور حمایت کنیم که 

محور آن شرکت های دانش بنیان هستند، مواد این طرح را تشریح کرد.
وی گفت: در این طرح مواد قانونی همچون »تهیه فهرست اقلام راهبردی 
و تولید آن توسط دانش بنیان ها«، »حمایت از دانش بنیان ها در حوزه های رفع 
چالش های آسیب پذیر«، »ممنوعیت از واردات کالاهایی که توان تولید در کشور 
وجود دارد«، »تلقی شدن بدهی دستگاه دولتی به شرکت دانش بنیان به عنوان 
ضمانت نامه«، »عدم برگزاری مناقصه برای شرکت های دانش بنیان تولیدکننده 

محصولات جدید بدون مشابه در کشور« وجود دارد و به آنها تاکید شده است.

عضو کمیســیون آموزش مجلس شــورای 
اسلامی با بیان اینکه یکی دیگر از قوانین طرح 
جهش تولید دانش بنیان »ایجاد شورای راهبری 
تولیدات دانش بنیان« است، گفت: در این طرح 
به ایجاد چنین شورایی تاکید شده و قرار است 
تشکیل شود. وی عنوان کرد: این شورا متشکل 
از رئیس جمهور به عنوان رئیس شــورا، معاون 
علمی و فناوری در قالب نایب رئیس، تشکیل 
می شود و اعضای دیگر آن وزرای علوم، صمت، 
بهداشت، ارتباطات، جهادکشاورزی، ستاد کل 
نیروهای مسلح و ۴ نفر از کمیسیون های آموزش و تحقیقات، صنایع معادن، 
اقتصادی و کشاورزی هستند و برخی از امورات اجرایی که در شورای عتف انجام 

می شود به این شورا واگذار خواهد شد.
عضو کمیسیون آموزش مجلس شورای اسلامی افزود: شورای عالی عتف، 
سیاست های کلان را بررسی می کند اما قرار است بحث های اجرایی و عملیاتی 
در شــورای راهبری فناوری دنبال شود.وی خاطرنشان کرد: دبیرخانه شورای 
راهبری تولیدات دانش بنیان در معاونت علمی و فناوری ریاســت جمهوری 

تشکیل می شود.
زاهدی تاکید کرد: ایجاد چنین شورایی می تواند در راستای عملیات شرکت های 
دانش بنیان باشد که با ارتقا فعالیت این شرکتها به سمت تولیدات بیشتر در عرصه 

دانش بنیان برویم و در نهایت اقتصاد دانش بنیان محقق شود.

فیسبوک به Meta تغییر نام داد  شورای راهبری تولیدات دانش بنیان در طرح »جهش تولید« ایجاد می شود

 DJI دوربین ورزشی جدید خود را که طراحی ماژولار و مغناطیسی 
دارد را معرفــی کرد؛ این دوربین که DJI Action ۲ نام گرفته، 

جایگزین نسل اول اوزمو اکشن شده است.
 Osmo از نســل جدید دوربین های اکشن خود، اینبار بدون پیشوند DJI 
رونمایــی کرد؛ Action ۲ کــه دارای یک طراحی کاملا جدید اســت و با 
مجموعه ای از قطعات و لوازم جانبی اضافی که به صورت مغناطیسی به دوربین 
متصل می شوند، روی ماژولار بودن تمرکز دارد. خود ماژول دوربین کوچک است 
)۳۹ میلی متر طول آن و ۲۲ میلی متر عرض ش( و شامل یک سنسور ۱۲ مگاپیکسلی با قابلیت فیلم برداری ۴K با سرعت ۱۲۰ فریم بر 
ثانیه، لنزی که میدان دید ۱۵۵ درجه ای را فراهم می کند و صفحه نمایش لمسی اولد ۱.۷۶ اینچی با پوشش گوریلا گلس است. با استفاده 
از آهن ربا، می توانید صفحه لمسی دیگری )که عمر باتری را نیز افزایش می دهد و مجموعه ای از میکروفون ها را اضافه می کند(، یک 
باتری اضافی، یا انواع پایه ها که به شما امکان می دهد آن را به سه پایه یا پایه های GoPro متصل کنید.وقتی صحبت از دوربین های 
 Black Hero۱۰ ۲ کمبود هایی در مقابل Action همیشه در میان است، از نظر مشخصات GoPro اکشــن می شود، پای
دارد، این دوربین می تواند مانند ۴K Hero۱۰ را با سرعت ۱۲۰ فریم در ثانیه تصویر برداری کند، اما GoPro گزینه های رزولوشن 
 ۱۰۸۰p ۵.۳ ۶۰ را دارد(، و همچنین قابلیت فیلمبرداری ۲۴۰ فریم بر ثانیه ایK می قابلیت فیلمبرداری Hero۱۰( بالاتــری دارد
Action ۲ در مقابل ۲.۷K GoPro حرفی برای گفتن نمی گذارد! با این حال باید دید در عمل چگونه است.شایان ذکر است که 
 DJI .است Hero۱۰ کوچک تر بوده و وزن آن فقط ۵۳ گرم است که تقریباً یک سوم وزن Hero۱۰ ۲ در مقایسه با Action

همچنین دارای ۳۲ گیگابایت حافظه داخلی )قابل ارتقا با کارت microSD( است که GoPro فاقد آن است.

شرکت چینی هواوی جدیدترین مچ بند هوشمند خود را که واچ 
فیت مینی نام دارد با ابعاد کوچک تر و تغییرات دیگری نسبت به 
نسخه اصلی معرفی کرد. در ادامه ویژگی های این گجت را با هم 

بررسی می کنیم.
هواوی یکی از برندهای مطرح در بخش تولید گجت های پوشیدنی است. 
آخرین عضو اضافه شده به خانواده مچ بندهای هوشمند هواوی، واچ فیت مینی 
است. این ساعت صفحه نمایش مستطیل شکل با بدنه کشیده و باریکی دارد 
و مدل کوچک تر و ارزان تر واچ فیت محسوب می شود.هواوی سال گذشته از واچ فیت رونمایی کرده بود و دیروز در سکوت خبری 
نســخه مینی را معرفی کرد. همانطور که اشــاره شد نسخه مینی دارای صفحه نمایش کوچکتر و بدنه سبک تر است، اما تمام 
ویژگی های برادر بزرگترش مانند عمر باتری طولانی و دکمه فیزیکی در کناره را حفظ کرده است. واچ فیت مینی از صفحه نمایش 
مستطیل شکل ۱.۴۷ اینچی آمولد با پشتیبانی از حرکات لمسی و اسلاید و رزولوشن ۳۶۸ در ۱۹۴ پیکسل استفاده می کند. در مقایسه 
مدل اصلی واچ فیت نمایشگر ۱/۶۴ اینچی و رزولوشن بهتری دارد. وزن بدنه ۲۰ گرم است و سه انتخاب سفید یخی، چرم قهوه ای 
و بنفش فلورالاستومر را برای رنگ  بند به شما می دهد. باتری ۱۸۰ میلی آمپر ساعتی روی واچ فیت مینی طبق ادعای هواوی، با هر 
بار شارژ می تواند تا ۱۴ روز انرژی لازم را تأمین کند.مانند بسیاری از مچ بندهای هوشمند، واچ فیت مینی هم قابلیت های مربوط به 
تندرستی و ردیابی فعالیت های ورزشی دارد. به کمک یک سنسور IMU شش محوره در پشت مچ بند از این گجت می توان به 
عنوان ژیروسکوپ، شتاب سنج روی هواپیما و همچنین سنسور ضربان قلب استفاده کرد. همچنین واچ فیت مینی این میزان اکسیژن 
در خون شما را اندازه می گیرد و زمانی که نتیجه زیر ۸۰ درصد باشد، به شما پیشنهاد می کند که به پزشک متخصص مراجعه کنید.

شرکت اپل به تازگی اپلیکیشن اپل موزیک را برای کنسول پلی 
استیشــن ۵ سونی منتشر کرده است و کاربران این سرویس 

می توانند بر روی کنسول خود نیز از آن استفاده کنند.
شــرکت اپل در دیروز اپلیکیشن اپل موزیک را برای کنسول پلی استیشن ۵ 
سونی منتشر کرد؛ این امر باعث می شود تا پلی استیشن ۵، نخستین کنسولی 
باشد که از این سرویس پشتیبانی می کند. در اوایل این ماه نیز شایعاتی مبنی بر 
آمدن این سرویس به کنسول های بازی شنیده بودیم.با استفاده از این اپلیکیشن 
جدید، کاربران پلی استیشن ۵ می توانند به تمامی محتوای اپل موزیک که شامل بیش از ۹۰ میلیون آهنگ، هزاران پلی لیست ساخته 
شده برای ژانرهای متفاوت، موزیک ویدیوها با کیفیت ۴K و همچنین سرویس اپل موزیک رادیو دسترسی داشته باشند.سرویس 
اپل موزیک به خوبی با رابط کاربری پلی استیشن ۵ هماهنگ شده و دسترسی به آن، به وسیله فشردن دکمه PS روی کنترلر دوال 
سنس و رففتن به بخش موسیقی در کنترل سنتر انجام می شود. این اپلیکیشن می تواند با توجه به بازی که در حال انجام آن هستید، 
پلی لیست ها و آهنگ های خاصی را به شما پیشنهاد دهد؛ امکان پخش در بک گراوند برای آهنگ ها و موزیک  ویدیو ها نیز وجود دارد.

هیچ یک از شرکت های اپل یا سونی، وجود قابلیت پخش صدای Lossless که کامپرشن را کنار گذاشته و موجب شفاف تر شدن 
چشمگیر صدا ها می شود را در نسخه پلی استیشن ۵ اپل موزیک تایید نکرده اند. اشاره ای به دالبی اتموس نیز نشده که البته چندان 
موجب غافلگیری نیست، زیرا کنسول پلی استیشن ۵ به طور کلی توانایی پشتیبانی از دالبی اتموس را ندارد.فعلا خبری درباره عرضه 
این اپلیکیشن برای کنسول های ایکس باکس مایکروسافت وجود ندارد؛ سرویس اپل موزیک همچنین روی کنسول های پلی استیشن 

۴ نیز قابل دسترسی نبوده که در نوع خود عجیب است؛ زیرا اپلیکیشن اپل تی وی پلاس بر روی این کنسول قابل نصب است.

DJI دوربین کامپکت اکشن ۲ را معرفی کردجدیدترین مچ بند هوشمند هواوی به نام واچ فیت مینی معرفی شدسرویس اپل موزیک بر روی کنسول پلی استیشن ۵ نیز قابل دسترسی شد


	_GoBack

